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Prázdniny utekly jako voda, a život
se vrací do již starých známých kolejí.
Děti se už nemohou dočkat, až uvidí
paní učitelku, a dospělí jdou po dovole-
ných zpět do plného pracovního
procesu.

V průběhu prázdnin se v naší MČ
naštěstí nic závažného nepřihodilo. Lze
říci, že vývoj byl spíše pozitivní.

Podařilo se z valné většiny dokončit
novou mateřskou školku, a tím výrazně
ulevit rozpočtovým výhledům naší MČ.
V průběhu měsíce září si bude možno
novou školku prohlédnout při dni otev-
řených dveří. Z důvodu pokračujících
prací však není zcela možné momen-
tálně určit přesný den jeho konání.

S otevřením nové školky bude úzce
souviset i zápis mrňousů do tohoto zaří-
zení. Ten proběhne v druhé půli měsíce

září. Přesné datum zápisu určí ředitel
Základní školy. O termínu zápisu stejně
jako o termínu dne otevřených dveří
v MŠ budete informováni na vývěskách,
na webu MČ a ZŠ a na budově školy.

Datum oficiálního otevření nové
mateřské školky je stanoveno
na pondělí 5. října ráno.

V Běchovicích také přibyly nové sto-
jany na kola – jsou to ty nerezové
oblouky zabetonované v zemi.Celý pro-
jekt byl hrazen z prostředků Magistrátu
hlavního města Prahy, a v budoucnu by
na něj měl navázat i projekt nových cyk-
lostezek (jsou již v projektové přípravě).

Další dobrou zprávou je dokončení
rekonstrukce palubovky v tělocvičně
Chanos a velice blízké dokončení re-
konstrukce již nevyhovujících prostor
sprch. Areál Chanos byl bohužel dlou-

hou dobu zanedbáván, a musel projít
rozsáhlejší rekonstrukcí.Nově tak těloc-
vična nabídne svým uživatelům hřiště
pro badminton, minitribuny pro fotbalová
utkání, již zmíněné nové sprchy
a v plánu je i nová místnost pro aerobik.

Za dobu, kdy musel být celý areál
uzavřen se všem dodatečně omlouvám
– zejména pak maminkám s dětmi.

Poslední novinkou by mělo být již avi-
zované hřiště v Kuťatech. Plán na jeho
dokončení počítá se zářijovým datem.
Věřím, že bude hojně využíváno ze-
jména mladou generací pro fotbálek,
nohejbal nebo trénink florbalu.

Do prvních podzimních dní přeji všem
Běchovičákům pěkné počasí a dobrou
náladu.

Ondřej Martan
Váš starosta

editorial budova mateřské školky těsně před dokončením. foto: ÚMČ



Máme za sebou prázdniny, a co
že nás čeká v měsíci září a říjnu?
MČ Praha-Běchovice spolu s part-
nery si pro Vás připravila bohatý
společenský a kulturní program.

Již 19. září se uvidíme na Mla-
dých Běchovicích – tradičním to
závodě mladých běžeckých talentů.
Ve stejný den večer je pak připravena
již dobře známá Běchovická zábava
v Koruně – začátek ve 20.00 hod.

20. září odpoledne se pak se-
jdeme k první Běchovické drakiádě.
Začínáme ve 14.00 hod. a sraz bude

u tělocvičny Chanos. Soutěží se
o nejdéle letícího draka a o nejhez-
čího doma vyrobeného draka.

O týden později 27. září je pro Vás
připraven tradiční závod Běchovice
– Praha. Letos se sejdou závodníci
již po 113.

Protože se již blíží i termín otevření
nové mateřské školky, můžeme pro-
zradit i termín jejího oficiálního otevření.
Přijďte se podívat 5. října ráno. Otev-
ření by se měl zúčastnit i primátor
hlavního města MUDr. Pavel Bém.

Kamila Dömeová

z jednání zastupitelstva

1. Kontrola účasti zastupitelů a ur-
čení ověřovatelů zápisu
43. zasedání ZMČ Praha-Běchovice
zahájil starosta MČ Ing. Ondřej Mar-
tan dne 22. 6. 2009 v 18.02 hodin.
Zkonstatoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.
Starosta provedl kontrolu účasti za-
stupitelů
přítomni: 9 - dle prezenční listiny - viz
příloha tohoto zápisu
omluveni: 1 - Ing. Jiří Santolík.
Další přítomní:
tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka Šnajdrová,
Jana Šírová.
Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 9 zastupitelů je zastupitelstvo
usnášeníschopné.
Ověřovateli zápisu byli starostou určeni
František Pošmura a Mgr. Jaroslav
Svátek.

2. Návrh na schválení programu
jednání 43. zasedání ZMČ
Po úvodním slovu a určení ověřo-
vatelů navrhl starosta program
jednání a přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 548
v příloze tohoto zápisu.

3. Návrh na nájem části obvodo-
vého pláště nemovitosti č.p. 3 v k. ú.
Běchovice pro účely reklamy spo-
lečnosti s ručením omezeným
Vesna Liberec
Starosta informoval, že společnost
měla uzavřenou smlouvu s původ-
ním vlastníkem nemovitosti, která
zanikla dražbou, a od začátku le-
tošního roku probíhala jednání
o uzavření smlouvy o nájmu, kde
sporným bodem byla výše nájem-
ného. Společnost nakonec
přistoupila na výši nájemného po-
žadovaného MČ a finanční částka
za užívání části nemovitosti od
ledna 2009 do uzavření smlouvy
bude uhrazena ve stejné výši jako
nájemné spolu s uzavřením
smlouvy. Starosta přednesl návrh
usnesení.
Hlasování: pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 549
v příloze tohoto zápisu.

4. Návrh na změnu zřizovací listiny
Centra sociálních služeb Běchovice
Starosta sdělil, že se jedná o tech-
nickou změnu zřizovací listiny
v návaznosti na změnu právní
úpravy týkající se nabývání majetku
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Předvolební měsíc
září
Vážení občané,

v minulých měsících letošního
roku jste měli možnost zaznamenat
rozsáhlé změny v nejvyšších pat-
rech vládnoucích struktur. Došlo
k vyslovení nedůvěry vládě, ná-
sledně k ustavení přechodné
úřednické vlády a nyní se blížíme
k předčasným volbám.

Letošní rok je tedy z hlediska bu-
doucího vývoje našeho státu velice
významný. Z říjnových voleb vzejde
nová vláda pro nové 4leté období
s hlavním úkolem – vyvést zemi
z krize a obnovit prosperitu.

Chtěl bych apelovat na všechny
občany Běchovic, aby se zúčastnili
voleb a odpovědně si zvolili cestu,
kterou chtějí dále Českou republiku
směřovat. Právě ve dnech voleb,
tedy pravděpodobně 9. a 10. října
bude záležet více než kdy před tím
na každém odevzdaném hlasu.

Ondřej Martan
starosta

slovo starosty

• Mnohokrát všem děkuji za gratu-
lace a dary k narození mé dcerky
Melanie.

M. Zajacová, ředitelka Centra sociálních
služeb Běchovice

• Dobrý den,
chtěla bych moc poděkovat za hezké
přání k mým kulatým narozeninám v
červnu, a také za dárek, který mně
předala paní Svobodová. Přeji Vám
všem hodně štěstí při Vaší práci a
pevné zdraví. S přáním hezkého dne

Marie Gabrielová, Českobrodská 462,
Běchovice II.

• Děkuji ÚMČ Praha-Běchovice za
blahopřání a milý dárek k mému ži-
votnímu jubileu, který mi předala
paní Svobodová

Vlasta Beránková
Helena Štajnerová

Josef Brentner
Vladislav Paštika

Drahomíra Prokopová
Marie Suchá

Věra Poživilová

poděkování

Zápis z 43. zasedání Zastupitelstva
MČ Praha-Běchovice
konaného dne 22. 6. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice,
Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

Máme za sebou prázdniny…

info pro občany:



příspěvkovými organizacemi. Při této
příležitosti byla posouzena vhod-
nost zpracování upraveného znění
dodatku ve znění předchozích změn
a dodatků, které nahradí předchozí
dokumenty. Toto upravené znění je
předkládáno.
V 18.08 hod. se dostavil do jednací
místnosti Pavel Urban, nadále je pří-
tomno 10 zastupitelů.
Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování: pro: 9 proti: 0 zdržel se: 1
Zdržel se: Pavel Urban
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 550
v příloze tohoto zápisu.

5. Návrh na uzavření smlouvy
o dílo na výměnu střešní krytiny
na nemovitosti č.p. 254 zapsané
na LV 587, pro katastrální území
Běchovice, obec hlavní město
Praha u Katastrálního úřadu pro
hl. m. Prahu, Katastrální pracoviště
Praha
V 18.12 hod. se dostavil do jednací
místnosti Martin Jech, nadále je pří-
tomno 11 zastupitelů.
Starosta sdělil, že se jedná o jeden z
posledních domů, který neprošel re-
konstrukcí. Byla vybrána firma
s nejnižší cenovou nabídkou, kterou
již má MČ prověřenou při pracích
na sousední nemovitosti a s touto
firmou jsou dobré zkušenosti.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování: pro: 9 proti: 0 zdržel se: 2
Zdrželi se hlasování:
Martin Jech a Michal Jiřík
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 551
v příloze tohoto zápisu.
V 18.13 hod. se dostavil do jednací
místnosti Ing. Antonín Kočí, nadále je
přítomno 12 zastupitelů.

6. Návrh na uzavření smlouvy o vý-
půjčce za účelem umístění stavby
"Cyklotrasa Horní Počernice –
Běchovice" na částech pozemků
parc. č. 1376/1, 1376/4, 1377/6,
1377/7, 1397/1, 1397/2, 1398/1
a 1398/2 zapsaných na LV 587 pro
katastrální území Běchovice, obec
hlavní město Praha u Katastrálního
úřadu pro hl. m. Prahu, Katastrální
pracoviště Praha
Starosta sdělil, že MČ Praha-
Běchovice vstoupila v jednání
s MHMP, jedná se o zajímavý projekt
pro občany Běchovic. MČ Praha-
Běchovice tuto aktivitu vítá.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování: pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 552
v příloze tohoto zápisu.

7. Návrh na schválení umístění a vy-
budování příjezdové plochy
hasičských vozidel z prostoru křižo-
vatky ulic Českobrodská a Mladých
Běchovic firmy Starkon Praha
Group s. r. o., na částech pozemků
parc. č. 197 a parc. č. 204 zapsa-
ných na LV č. 587 pro katastrální
území Běchovice u Katastrálního
úřadu pro hl. m. Prahu, Katastrální
pracoviště Praha
Starosta vysvětlil, že se jedná o situ-
aci, která v projektové dokumentaci
zohledněna je, a je nutné dodatečně
vybudovat přístupovou plochu pro
hasiče a záchranné služby. Michal
Jiřík vyslovil podiv nad tím, že je
navrhováno vedení cesty přes park.
Starosta upřesňuje, že se jedná
o pozemek, který je v současné
době součástí soudního sporu o ur-
čení vlastnictví, který nevypadá, že
by byl úspěšný. Navíc se jedná
o pozemek resp. cestu, kde byl již
v rámci žádosti o stavební povolení
tento souhlas MČ pro tento účel
vydán. Na dotaz Petra Požárka kam
cesta vede, starosta odpovídá, že
směrem k průjezdu do vnitrobloku.
Na dotaz Michala Jiříka zda existuje
nějaká jiná eventualita, starosta od-
povídá, že v tomto případě by se
jednalo o pokácení cca jednoho
stromu, a že stejně dojde k ná-
sledné masivní obnově parku.
Na dotaz Martina Jecha zda je tato
komunikace technicky realizova-
telná z hlediska rozdílných výšek
terénu, reaguje Petr Požárek a vy-
světluje, že v místě, kde je cesta
navrhována, není žádný velký výš-
kový rozdíl.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování: pro: 9 proti: 2 zdržel se: 1
Proti hlasoval:
Michal Jiřík a Martin Jech
Zdržel se hlasování: Ing. Petr Kos
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 553
v příloze tohoto zápisu.

8. Návrh na schválení závěrečného
účtu MČ Praha-Běchovice za rok 2008
Starosta vyzval předsedu kontrolního
výboru Pavla Urbana a předsedu fi-
nančního výboru Jana Skopala, aby

sdělili stanoviska výborů k návrhu
závěrečného účtu. Oba předsedové
sdělili, že návrh závěrečného účtu
byl ve výborech projednán a dopo-
ručen ZMČ ke schválení bez výhrad.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování: pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 554
v příloze tohoto zápisu.
V 18.35 hod. opustil jednací místnost
Michal Jiřík, nadále je přítomno 11 za-
stupitelů.

9. Návrh na vydání souhlasného
prohlášení o uznání vlastnického
práva ve prospěch Evy Kuncové
a Václava Horného k duplicitně za-
psanému pozemku parc. č. 590/2 –
zahrada o výměře 17 m2 zapsanému
na LV 754 pro katastrální území
Běchovice u Katastrálního úřadu
pro hl. m. Prahu, Katastrální praco-
viště Praha
Starosta informoval, že situace byla
posuzována s JUDr. Kšádou se zá-
věrem, že v případě soudního sporu
se úspěšný výsledek jeví velmi ne-
jistým, a s tím spojené náklady by
daleko přesáhly hodnotu pozemku,
který ani nelze nijak využít.
Starosta přednesl návrh usnesení.

V 18.37 hod. se vrátil do jednací míst-
nosti Michal Jiřík, nadále je přítomno
12 zastupitelů.
Hlasování: pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 555
v příloze tohoto zápisu.

10.Návrh na změnu funkční struk-
tury ÚMČ
Starosta sdělil, že se jedná o situaci
vyvolanou zejména dokončením
budovy nové mateřské školky.
V této souvislosti, kdy MČ potře-
buje zajistit kvalifikovanou správu
nové budovy, je navrhováno přijetí
nového zaměstnance, který bude
vykonávat správu budovy nové MŠ
a ostatních nemovitostí MČ.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování: pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 556
v příloze tohoto zápisu.

11. Návrh na uzavření smlouvy
na nájem sportovního areálu v ulici
Richterova – pozemků parc. č. 491,
492 a 493 a budovy č.p. 536 a budovy
bez čp/če vše zapsané na LV č. 587
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pro katastrální území Běchovice,
obec hl. m. Praha u Katastrálního
úřadu pro hlavní město Prahu, Ka-
tastrální pracoviště Praha
Starosta seznámil zastupitele
s průběhem výběrového řízení
a zkonstatoval, že zájemce je se-
známen se zněním smlouvy. Miloš
Jaroš se ptá, zda ve smlouvě zmi-
ňovaný inventární soupis k 31. 12.
2008 bude aktualizován. Tajemnice
sdělila, že tento soupis bude vzat
jako podklad a při předávání areálu
bude na místě zaktualizován ke dni
předání.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování: pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 557
v příloze tohoto zápisu.

12. Návrh na rozpočtovou změnu
MČ Praha-Běchovice
Starosta vysvětlil, že se jedná o nut-
nost vybavit novou mateřskou
školku, podklady byly zpracovány
ZŠMŠ Běchovice. Situaci blíže vy-
světlil Mgr. Jaroslav Svátek, který
sdělil, že bylo zjištěno zcela nedo-
statečné vybavení zejména hračkami,
jídelními soupravami a dalšími věcmi,
nezbytnými pro provoz školky.
V 18.48 hod. byla vyhlášena krátká
technická přestávka, která byla ukon-
čena v 19.00 hod.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování: pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 558
v příloze tohoto zápisu.

13. Návrh na změnu zřizovací listiny
Základní školy a mateřské školy
Běchovice
Starosta sdělil, že navrhovaná
změna zřizovací listiny má souvis-
lost se stěhováním a zahájením
provozu mateřské školy v nové bu-
dově. Povinnost ZŠMŠ Běchovice
dodávat obědy MŠ Beruška již ne-
bude nadále realizovatelná. I do nové
budovy bude dodávat stravování jiný
dodavatel než ZŠMŠ.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování: pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 559
v příloze tohoto zápisu.

14. Návrh na uzavření smlouvy
o úvěru na dokončení financování
výstavby mateřské školy Běchovice.
Starosta informoval, že při vyjed-

návání o úvěru byla shledána jako
nejvýhodnější nabídka České
spořitelny, a. s. Na dotaz Martina
Jecha v čem byla nabídka České
spořitelny výhodnější než např.
Volksbank starosta sdělil, že
Česká spořitelna na rozdíl
od Volksbank nepožadovala cenu
za vypracování úvěru a nepoža-
dovala majetkovou zástavu.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 560
v příloze tohoto zápisu.

15. Návrh na výběr uchazeče na zpra-
cování strategického plánu rozvoje
městské části Praha-Běchovice
včetně podrobné koncepce nového
využití zelených ploch městské části
Praha-Běchovice
Starosta informoval o průběhu vý-
běrového řízení a o skutečnosti, že
je nutné v rámci dotačního řízení
doložit usnesení o vybraném zho-
toviteli. Základním kritériem výběru
byla výše nabídkové ceny. Na dotaz
Martina Jecha jaký bude mít přínos
zpracování plánu a z čeho je tato
akce financována, starosta odpově-
děl, že plán je zpracováván pro
možnost plánování rozvoje MČ
Praha-Běchovice v horizontu 10 let
a tato akce je financována z fondů
EU. Na dotaz Michala Jiříka zda něco
podobného nezpracovává HMP sta-
rosta sdělil, že pokud ano, tak se
jedná o výhled pro celou Prahu
a oba plány budou koordinovány.
Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování pro: 12 proti: 0 zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 561
v příloze tohoto zápisu.

16. Informace a různé
• Starosta informuje o průběhu
jednání o dodávce stravování pro
mateřskou školu v nové budově
s Jiřím Kroupou. Jednání zatím pro-
bíhá a smlouva bude uzavřena mezi
dodavatelem a ZŠMŠ Běchovice.
• Starosta informuje o jednání
o dodatku ke kupní smlouvě s pány
Knuppem, Malinou a Malíkem z dů-
vodu nesplnění některých závazků
z této smlouvy, zejména vybudování
protihlukového opatření a vysázení
zeleně, které však měly navazovat
na protihluková opatření Českých
drah. K nesplnění závazku došlo

z důvodů ležících na Českých dra-
hách, které jsou s budováním
protihlukových opatření pozadu.
• Starosta informoval o stavu to-
pení v budově, kde je umístěna MŠ
Beruška. Ředitelka MŠ navrhla vy-
budování nového topení na vlastní
náklady.Tato nabídka je posuzována
i z právního hlediska, protože by se
jednalo o poměrně vysokou inves-
tici do majetku MČ. Bude řešeno
v součinnosti s AK JUDr. Kšády.
• Starosta podal informace o vý-
sledcích poptávkového řízení
na měření hluku a jednání s před-
staviteli MHMP. Sdělil, že byly
poptány 3 firmy, přišly dvě nabídky
a cena za měření hluku se pohybo-
vala shodně okolo cca Kč 150 000,-
včetně DPH. Dále starosta sdělil, že
probíhají další jednání a vyjedná-
vání o možnosti získat dotaci,
popřípadě poptat více firem. S přís-
pěvkem vystoupila paní Šubrtová,
ve svém příspěvku apelovala na vy-
užití možnosti obrátit se s žádostí
o měření na Hygienickou stanici
hlavního města Prahy.
• Paní Balíková vznesla dotaz
na čištění Běchovického potoka.
Starosta uvedl, že čištění probíhalo
vminulých14dnech,kdybylodůkladně
pročištěno koryto od náletových dře-
vin. Paní Balíková se dále dotázala
na čištění dna koryta potoka. Sta-
rosta sdělil, že o této problematice
jednal se správcem koryta, a byl
upozorněn na příliš nízkou vrstvu
sedimentu na dně koryta a možnost
porušení dna v případě strojního
čištění. Paní Balíková vznesla po-
chybnost o uvedené výši sedimentu.
Starosta přislíbil opakované prově-
ření stavu.
• Starosta opakovaně informoval
o záměru znovu obnovit sbor dob-
rovolných hasičů v Běchovicích
a konstatoval, že jednání i nadále
probíhají a o případném vzniku
sboru dobrovolných hasičů budou
občané včas informováni.
• Starosta informoval o nutnosti
uspořádat speciální výběrovou ko-
misi pro výběr zhotovitele nové
palubovky v tělocvičně sportovního
areálu v ulici Richtrova a dále sdě-
lil, že v případě úspěšného výběru
bude smlouva o dílo se zhotovite-
lem uzavřena v prvním týdnu
měsíce července.



• Starosta zmínil potřebu vyjádřit
se ke své osobní záležitosti a to
ke koupi pozemku v k. ú. Běchovice
pro vlastní potřebu. Informoval ob-
čany, že pozemek kupuje
od soukromého vlastníka za cenu
v místě obvyklou a finanční pro-
středky na koupi bude čerpat
z vlastní hypotéky. Dále dodal, že
se celá tato transakce objeví v jeho

majetkovém přiznání, které je povi-
nen podávat vždy k 30. 6.
příslušného roku.
• V posledním bodě starosta zmínil
záměr MČ Praha-Běchovice změnit
den v týdnu, kdy bude probíhat jed-
nání ZMČ a to z pondělí na úterý
nebo středu z důvodu možnosti
efektivnější přípravy materiálů pro
porady a jednání zastupitelů a ZMČ.

Zasedání bylo prohlášeno za ukon-
čené v 19.45 hodin.

Termín následujícího řád-
ného zasedání zastupitelstva
je stanoven na 16. září 2009
v 18.00 hodin.
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Blíží se nám začátek nové fotba-
lové sezóny, které se po dlouhé
době zúčastní tři mužstva. Mužstvo
dospělých v soutěži A4B 22 M-2/B
II.třída, Starší přípravka v soutěži
G3E 88 SPŘ-2/E II.třída a Mladší pří-
pravka v soutěži H3A 94 MPŘ-2/A
II.třída.

Nesmíme zapomenout ani na naše
nejmenší z „Fotbalové školičky“.
Pro ně je v přípravě neoficiální soutěž
ve formě turnajů za účasti mužstev SK
Úvaly, FK Újezd nad Lesy,SK Ďáblice,
SK Třeboradice a Sokol Dolní Počer-
nice. Zakladatelem soutěže je Sport-
centrum Běchovice v součinnosti s FK
Běchovičtí sršni. O této soutěži bude-
te s předstihem informováni na našem
oddílovém webu.

Jak vidíte náš fotbalový oddíl se
zdárně rozrůstá. Samozřejmě tím stou-
pají i materiálové nároky. Podařilo se
nám za podpory ÚMČ Běchovice, firmy
PETR a z vlastních prostředků zajistit
pro naše kluky a holky 28 párů chrá-
ničů, dvě sady nových dresů, dvě sady
stulpen, pět míčů a dvacet reprezenta-
tivních teplákových souprav. Jsme tedy
na sezonu dobře vybaveni. Děkujeme
panu starostovi Ing. Martanovi a Petru
Požárkovi za významnou pomoc.

Chtěl bych se také zmínit o našich
nejvěrnějších fanoušcích, a to o rodi-
čích. Po celou minulou sezonu jste naše
hráče podporovali bouřlivým fanděním
a projevovali jste maximální součinnost
s klubem. Svůj klubismus jste se roz-
hodli pro nadcházející sezonu
prezentovat i jednotným oblečením
v podobě fanklubácké polokošile. Je to

úžasný a fantastický nápad, který ještě
více zapůsobí na kluky a holky
na hřišti a vybičuje je k maximálním
výkonům. Již se těším až naše, již tak
v okolí proslavená fandovská horda
vtrhne jako žlutá lavina do ochozů
hřišť a spustí svoje bouřlivé chorály!
Jste naším dvanáctým hráčem, jste
hnací motor našich výkonů, jste prostě
nepostradatelní.A to vše činíte ze svého
volna a za své finance. Patří Vám za to
velké poděkování a přání - Zůstaňte
nám věrní !!!

NÁBOR:
Oznámení pro všechny, kteří si

chtějí zahrát sport číslo 1 – fotbal.
Kluci a holky ročníků 1999 až 2005,
ať jste z Běchovic nebo z okolí, bu-
dete vítáni v našich řadách.

Postarají se o Vás odpovědní
trenéři a trenérky, kteří Vás budou
učit první a základní fotbalové
kroky. Je proVás připraveno kvalitní
zázemí. Neváhejte tedy a přijďte
na hřiště v Běchovicích. Kdy trénu-
jeme se dočtete společně
s kontakty na nás, na oddílovém
webu fotbal-petr-bechovice.cz!

CO PŘIPRAVUJEME:
Kromě již zmiňované soutěže pro

fotbalovou školičku dále připravujeme
ve spolupráci se Sportcentrem
Běchovice nepřeberné množství zim-
ních halových turnajů pro kategorie
školičky, mladší a starší přípravky.Tur-
naje se budou pořádat každou sobotu
a neděli od poloviny října do dubna.
Podrobný rozpis bude zveřejněn
na připravovaných web stránkách
sportovního centra Běchovice a na
webu Pražského fotbalového svazu.

VÝSLEDKY
MLADÝCH SRŠŇŮ
PRAGIS SATALICE - BĚCHOVIČTÍ
SRŠNI 1 : 1 ( 1 : 1 )

V neděli 14. června jsme zavítali
k poslednímu mistrovskému zá-
pasu na hřiště do Satalic.
Naši hráči: Hejma V., Šmída M., Svo-
boda D., Holeček J., Sviderski S.,
Sedláček M., Kubín M.,
Jokeš P., Vích V., Kubát M., Soukup M.

V úmorném vedru vyběhli naši
borci na krásný satalický trávník s je-
dinou myšlenkou, potvrdit předešlé
vítězství s mužstvem z Újezdu. Co
bylo v minulých zápasech naší slabi-
nou, to se nám nyní podařilo obrátit
v náš prospěch, prostě brzy vstřelit
branku. Již v první minutě rozvlnil síť
domácích Michal "Kubas" - 1:0!
Domácí se ale nepoložili a hrál se
opravdu atraktivní fotbal, kterému do-
minovala kapitánka domácích a naše
obrana. Po mírném tlaku, který si do-
mácí mužstvo vytvořilo přišla série
rohových kopů a Satalice po krásném
zákroku "Čechýna" přece jen dorážkou
z těsné blízkosti vyrovnali - 1:1! Druhý
poločas jsme byli aktivnějším muž-
stvem. Šancí jsme měli snad na pět,
šest gólů, dvě nastřelené tyče a v úpl-
ném závěru víc jak 100% šanci
v podobě sóla "Sedyho". Konečný vý-
sledek zápasu se ale již nezměnil.
Odehráli jsme velmi kvalitní zápas
a velmi dobře jsme se rozloučili se se-
zónou. Nyní nás čeká domácí turnaj
Běchovický sršeň a pak již vytoužené
prázdniny!

Oddílové okénko
sport



Turnaj
„BĚCHOVICKÝ SRŠEŇ“
I. ročník

V sobotu 20. června uspořádali Bě-
chovičtí sršni fotbalový turnaj mladších
přípravek . Za příjemného fotbalového
počasí se na běchovickém hřišti sešlo
deset mužstev s odhodláním získat
putovní pohár nebo aspoň dosáhnout
dobrého umístění.

Turnaje se zúčastnila tato mužstva
a byla rozdělena do dvou skupin :

Nejlepší brankář turnaje:
Tomáš Gleisner
FK ŘEPORYJE
Nejlepší hráč turnaje:
Matěj Němec
SK ĎÁBLICE

Nejlepší střelec turnaje:
Jakub Svoboda
FK KLÁNOVICE
Objev turnaje:
Petr Burda
SOKOL RADOŠOVICE

Při zajištění turnaje
nám významně pomohli:

Ing. Ondřej Martan
starosta ÚMČ Běchovice
- zajištění pohárů

Petr Požárek
firma PETR
- generální sponzor

Jan Beran
- rozhodčí

Děkujeme Vám za podporu a spo-
lupráci !!!

Celý turnaj se nesl v duchu krásné
sportovní atmosféry, kterou vytvořili fa-
noušci všech mužstev. Velké uznání
zaslouží naše maminky "Slunečnice",
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Skupina A:
FK ŘEPORYJE
SK ĎÁBLICE

BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 2000
SOKOL RADOŠOVICE

SPARTAK KBELY
Skupina B: 

FK ÚJEZD n.L.
TJ BANÍK STOCHOV

FK KLÁNOVICE
BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 2002

SK HOSTIVAŘ

Pořadí mužstev po základní části: 
1. BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 2000 1. FK ÚJEZD n.L.
2. SPARTAK KBELY 2. TJ BANÍK STOCHOV
3. SK ĎÁBLICE 3. SK HOSTIVAŘ
4. SOKOL RADOŠOVICE 4. FK KLÁNOVICE
5. FK ŘEPORYJE 5. BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 2002

Zápasy o konečné umístění:
o 9. a 10. místo: FK ŘEPORYJE - BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 2002 1 : 1 na penalty 3 : 2
o 7. a 8. místo: SOKOL RADOŠOVICE - FK KLÁNOVICE 0 : 8
o 5. a 6. místo: SK HOSTIVAŘ - SK ĎÁBLICE 0 : 1
o 3. a 4. místo: TJ BANÍK STOCHOV - SPARTAK KBELY 1 : 0
o 1. a 2. místo: FK ÚJEZD n.L. - BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 2000 3 : 0

CELKOVÉ POŘADÍ TURNAJE:
1. FK  ÚJEZD NAD LESY
2.  BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 2000
3. TJ BANÍK STOCHOV
4.  SPARTAK KBELY
5.  SK ĎÁBLICE
6. SK HOSTIVAŘ
7. FK KLÁNOVICE
8. SOKOL RADOŠOVICE
9. FK ŘEPORYJE

10. BĚCHOVIČTÍ SRŠNI 2002

Sršni ročník 2000
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Naše mamky „Slunečnice“

Sršni ročník 2002

které svou roztleskávací taneční se-
stavou zaskočily drtivou většinu
přítomných. A to takovým způsobem,
že byly obecenstvem vytleskány k zo-
pakování své choreografie, po které
sklidily zasloužený bouřlivý aplaus.
Prostě máme nejlepší fanoušky v da-
lekém, širokém okolí !!!

Věříme, že se vám všem, kteří jste
na hřiště v sobotu zavítali, a nebylo
vás opravdu málo, celá akce líbila
a budete naší snahu rozvíjet tento
krásný sport nadále podporovat. 
Lidičky, chceme to dělat pro dětičky
a taky hlavně pro VÁS !!!!!!

Foto: p. Holeček
Milan Štěpán

• ZMĚNA SVOZOVÉHO 
DNE BIOODPADU

Svozová firma Pražské služby, a. s.,
zajišťuje v naší oblasti odvoz biood-
padu. Bude provedena změna
svozového dne na pátek v lichém
týdnu. 
V případě dotazů prosím volejte:
provozovna svozu odpadu: 
284 091 451
Call centrum: 284 091 888
Obchodní oddělení: 284 091 359

• VÝSLEDKY ANKETY
V předešlých měsících proběhla
anketa na téma 
„Obchod v Běchovicích II“.
Výsledky ankety jsou: 
ANO – 95 hlasů, 
NE – 3 hlasy 
z celkového počtu hlasů, které
budou důležitým podkladem k úvaze
pro zastupitelstvo MČ. 

• VELKOOBJEMOVÉ 
KONTEJNERY 

BUDOU PŘISTAVENY
NA OBVYKLÝCH 
STANOVIŠTÍCH VE DNECH
19. ZÁŘÍ A 24. ŘÍJNA 2009.

inzerce

informace pro občany

Přijmeme řidiče nákladního
vozidla pro rozvoz pevných
paliv v Praze 9. 

Tel: 281 931 212  
281 931 213
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V neděli 16. 8. 2009 den po brněn-
ském MČR v maratonu, se na in-line
dráze sportovního areálu Na Korunce
v Praze 9 – Běchovicích II. uskutečnilo
Mistrovství ČR kadetů,juniorů a seni-
orů na „silnici“, takřka ideální slunečné
počasí s minimálním větrem pomohlo
všem závodníkům dosáhnout velmi do-
brých časů. Závodu se zúčastnily týmy
z celé ČR od nejmenších narozených v
r. 2005 až po kategorii AK 50+ .
Účastníci absolvovali tzv. trojboj,

sprint na tratích v délce dle kategorie
od 200 m do 500 m poté střední  tratě
333 m – 1500 m a na závěr  bodovací
závod  v délce až  5000 m.
Maraton téměř 50 závodů byl zahájen

podle časového plánu v 11,00 hod  sp-
rinty na 200 m,  kde  nejlepšího času
dosáhl Matěj Krupka /BZK Praha/
s časem : 19,92 s. a společně s junio-
rem Matějem Pravdou /Novis team/ byli
jediní, kterým se podařilo pokořit
na této trati 20 s. hranici,  v ženách byla
nejlepší Kateřina Novotná /KSB Be-
nátky/s časem 21,66 s. Na středních
tratích /1500 m/ postupně poodjel všem
soupeřům Matěj Krupka /BZK Praha/
a zvítězil jednoznačně v čase 2,16,81
v ženách  zvítězila opět Kateřina Novotná
/KSB Benátky/ s časem 2,54,69. V zá-
věrečném  bodovacím závodě na 5000
m pro muže a 3000 m pro ženy si své
vítězství již nenechal vzít ani jeden z fa-
voritů Matěj získal 15 bodů a Kateřina
během závodu nasbírala celkově
5 bodů a oba jmenovaní potvrdili zisk ti-
tulu mistr ČR.
Konečné pořadí po třech disciplí-

nách, tak v jednotlivých kategoriích
dopadlo následovně a mistry ČR se
stali vítězové kategorií /muži, ženy, ju-
nioři, juniorky, kadeti a kadetky/:
Muži:  
1. Matěj Krupka /BZK Praha/, 
2. Filip Adlt/TJB Žďár nad Sázavou/, 
3. Jakub Apeltauer/BZK/ 
Ženy:  
1. Kateřina Novotná /KSB Benátky/,
2.Kamila Nováková/GIGA ICS team/
Junioři: 
1. Matěj Pravda /Novis team/, 
2. Adam Adlt, 3. Filip Svoboda oba
/TJB Žďár nad Sázavou/               

Juniorky:  
1. Nicol Hlůšková /Worker SSCO Team/,
2. K.Prokopová /BK Powerslide Náchod/,
3. K. Nováková /GIGA ICS team/
Kadeti:  
1. Šimon Pravda /DDM Modřany/, 
2. M. Prokop /BK Powerslide Náchod/,
3. K. Pravda /DDM/     
Kadetky:  
1. Tereza Kolesáriková /BK Power-
slide Náchod/, 
2. M. Došlá /KSB Benátky/, 
3. M. Sejpalová /KSB Benátky/ 
Žáci:  
1 M. Bičan /Worker SCO team/,
2. Z. Sejpal /KSB Benátky/,
3. F. Pískatý /DDM Modřany/
Žákyně: 
1. A. Lokvencová /DDM Modřany/, 
2. T. Pfeiferová /BK Powerslide Náchod/,
3. D. Varinská /DDM Modřany/
Mini chlapci: 
1. J. Homolka /BK Powerslide Náchod/,
2. V. Kraus /Sokol Běchovice II.                              
Mini dívky: 
1. D. Simandlová /Sokol Běchovice II./,
2. M. Fajkusová /Sokol Běchovice II./,
3. K. Fašková /BK Poweslide Náchod/
Začátečníci:
1. A. Pískatá /DDM Modřany/,
2. S. Spáčilová /Sokol Běchovice II./,
3. L. Varinský /DDM Modřany/
Ženy AK 30: 
1. M. Pfeiferová /BK Powerslide Náchod/
Muži AK 30: 
1. R. Fajkus /Sokol Běchovice II./,
2. K. Hastík /Worker SSCO team/                                          
Ženy AK 40:
1. M. Záhumenská /Praha/,
2. J. Hroudová /Sokol Běchovice II./,
3. E. True /Sokol Běchovice II./
Muži AK 40: 
1. P. Novák /GIGA ICS team/,
2. M. Jirsa /GIGA ICS team/,
3. I. Zeman /www.inlinesport.cz/
Muži AK 50: 
1. J. Zajpt /GIGA ICS team/,
2. V. Vít /GIGA ICS team/
Početná  skupina domácích závod-

níků Sokola Běchovice II. získala
na naší dráze tak dvě první místa díky
Dominice Simandlové a Romanovi Faj-
kusovi, čtyři druhá místa Sáry
Spáčilové,Markéty Fajkusové, Jany

Hroudové a Vojty Krause  a jedno třetí
místo Evy True.
Slavnostnímu předávání cen předchá-

zel koncert skupiny Last station, který
zkrátil čekání v době kdy se sumarizo-
vali výsledky. Ceny vítězným trojicím
v jednotlivých kategoriích i novým mist-
rům ČR předávali  na stupních vítězů
olympijský vítěz Aleš Valenta , starosta
MČ Běchovice Ondřej Martan a starosta
Sokola Běchovice II. Jan Hřebíček,
každý  vítěz obdržel krom medailí a di-
plomů také poukaz na týdenní pobyt
v Krkonoších. Za další ceny děkujeme
www.inlinesport.cz, Nepáčovi a  Martině
Spáčilové.
Bojovné nasazení hlavně těch nejmlad-

ších závodníků,  přivedlo do našeho
areálu i početnou skupinu diváků,
kteří  svým povzbuzováním podpořili
výkony sportovců na dráze. Všem
sportovcům,rodičům  i divákům bych
rád poděkoval jménem pořadatelů
za účast a doufáme, že se setkáme
opět za rok na dalším ročníku MČR
nebo již 2.9.2009 kdy se bude konat
šestý  a letos již poslední závod Bě-
chovické korunky 2009, s předáním
pohárů a vyhlášením celkového po-
řadí v celém seriálu.  

Za Sokol Běchovice II.
Tomáš Platil

PRODÁM řadový dům 4 (5)+kk,
ul. Podlužanská, Újezd n. L. Dům
ve výborném stavu u Klánovického
lesa, kolaudace r. 2003. Kvalitní
stavba - zdivo Porotherm, střecha
Bramac. Dům vybaven (kuch. Linka,
vestavěné skříně atd). 
Cena 5 350 000 Kč (dohoda).
Kontakt: 606 658 880.

3. inline Běchovice 2009 
MČR seniorů, juniorů a kadetů  na „silnici“ 

sport

inzerce

PRONAJMEME BYT 
NA SÍDLIŠTI ROHOŽNÍK
4+1+garáž 
od 1. 1. 2010 
za cenu 15 000 Kč. 
Další informace 
na tel. č. 723 470 163.
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sport

pozvánka

Organizátor tradičního silničního bě-
žeckého závodu Běchovice – Praha
pořádá 

6. ročník jízdy 
na kolečkových bruslích. 
Tímto 6. ročníkem využíváme pěk-
nou trať s kvalitním povrchem při
vyloučení veřejného provozu. Závod
pořádá TJ Sokol Běchovice za pod-
pory ZŠ Běchovice, Městské části
Praha-Běchovice a Městské části
Praha 14.
1. Termín: 27. září 2009
2. Místo konání: start – na 13 km sil-
nice Českobrodská v Běchovicích. 
Cíl –  Praha 9-Kyje, Českobrodská ulice
– park Jiráskova čtvrť.
3. Trať: totožná s tradiční tratí běžec-
kého závodu. Délka je 5 km. Povrch je
živicový. Kilometry budou označeny
po 1 km na vozovce. 
4. Organizační výbor:
ředitel závodu –  Ing. Ivana Kafková, zá-
stupce ředitele –  Mgr. Jaroslav Svátek.
5. Kategorie: účastnit se mohou do-
spělí i mládež bez rozdílu věku
i pohlaví. U dětí do věku 10 let doporu-
čujeme při jízdě doprovod rodičů. Jízda
nebude rozdělena na kategorie. Start
všech je najednou.
6. Měření: dosažený čas jednotlivých
účastníků nebude měřen a nebude ur-
čeno pořadí v cíli. Podle rozhodnutí
pořadatele budou předány věcné ceny
a dárky od sponzorů.

7. Startovní kancelář: v  neděli 27. 9.
v  ZŠ Běchovicích od 8.00 hodin neda-
leko autobusové zastávky „Běchovice“.
Uzavření kanceláře v den závodu je
v 10.15 hodin.

8. Start: v 10.30 hodin
9. Přihlášky: účastník získá ve star-
tovní kanceláři formulář přihlášky, který
vyplní a při předání obdrží startovní
číslo. Písemné přihlášky předem ne-
přijímáme. 

10. Startovné:  50 Kč
(s výjimkou dětí do 18 let).
11. Doprava na místo startu:
start je dosažitelný městskou hromad-
nou dopravou ze stanice metra Černý
most autobusovou linkou č. 261 nebo
č. 250 do stanice Běchovice. Další
možný spoj je ze stanice metra Pal-
movka linkou č. 109 do stanice
Běchovice. Z cíle pak z autobusové za-
stávky Sídliště Jahodnice je možno
použít autobusové linky č. 109, 208
nebo 110 – směr metro.

12. Doprava zavazadel do cíle: 
5 minut před startem bude odjíždět
ze startu dodávka, do které si mohou
závodníci odložit věci, které jim budou
odvezeny do cíle a tam uloženy k vy-
zvednutí.
13. Vybavení: doporučujeme chrániče
kolen, loktů, rukou. Přilba je povinná.
14. Zdravotní služba: zdravotníci
po 1 km na trati, v cíli sanita.
15. Telefon:
po 18. hodině – 606 515 002, 
e-mail: I.kafca@seznam.cz
16. Všeobecná ustanovení a dopo-
ručení: trať je uzavřena pouze pro
veřejnou dopravu, autobusy MHD pro-
jíždí po své původní trase. Závodníkům
proto doporučujeme dodržovat pravi-
dla silničního provozu a pokyny
pořadatelů. S výjimkou startu je třeba
jet v pravé části vozovky. Pokračování
v jízdě za cílem i návrat do Běchovic
na bruslích je zakázané, s ohledem
na probíhající masový běžecký závod.

Propozice
Název závodu:

In-line Běchovice

Akce Komunitní běh

Vážení spoluobčané,
u příležitosti tradičních běhů (Mist-

rovství ČR v silničním běhu, In-line
Běchovice, Mladé Běchovice) připravila
naše městská část za finanční podpory
z Revolvingového fondu Ministerstva ži-
votního prostředí akci Komunitní běh
pro zelené Běchovice. V rámci ní si mů-
žete vysadit „své vlastní stromy“.
Výsadeb se budou účastnit i někteří zá-
vodníci. Cílem akce je, aby se

Běchovice více zazelenaly a domácí
i návštěvníci se v nich cítili příjemně. 

Všichni zájemci dostanou leták se
základními informacemi o jednotlivých
druzích vysazovaných stromů
a s plánkem výsadby. Součástí letáku
bude i informace, kdy a jaký strom
účastník vysadil a jeho jméno (bude
se dopisovat ručně přímo v místě vý-
sadby). Seznam všech vysazených
stromů i jejich patronů bude uveřejněn
na webových stránkách naší městské
části a zapsán v místní kronice. 

Věříme, že akce vám umožní blíže se
seznámit s vynikajícími domácími i za-
hraničními sportovci a spatřit je i v jiné
roli, než v jaké jste zvyklí je vídat. 
Výsadbou dojde mj. k obnovení ně-
kterých zapomenutých stromořadí
a doplnění hluchých míst po uhynu-
lých stromech v našich parcích.

Všechny vás co nejsrdečněji zvu
a doufám, že se nám společným úsi-
lím podaří opět o kousek změnit tvář
Běchovic k lepšímu.

Ing. Ondřej Martan
Starosta MČ Praha-Běchovice



Mladé Běchovice jsou v letošním
roce zahrnuty do Pražského běžeckého
poháru mládeže.

V době, kdy píši tento článek, zbývá
několik dnů do konce prázdnin. To ale
neznamená, že si prázdniny můžeme
plně užívat my, kteří připravujeme tra-
diční závod dětí a mládeže Mladé
Běchovice. Protože se závod pro děti,
které se sotva naučily chodit až po ty,
které již opouští základní školu, koná
letos již 19. září, musíme mít začátkem
školního roku vše připravené. A není
toho málo! Pro vítěze máme připra-
vené krásné medaile a poháry, pro
ostatní účastníky alespoň diplomy
za účast. Snažíme se rovněž koupit
za peníze sponzorů pěkné ceny. Tou
lákavou, která je určena pro vylosova-
ného běžce, bude tradičně horské
kolo.

Při zahájení letošního, 44. ročníku,
však bude chybět člověk, který pravi-
delně startoval naše závody.
Dlouholetý člen Národního divadla
v Praze a velký přítel běchovických zá-
vodů Miroslav Doležal nás navždy
opustil 12. dubna, krátce poté, co osla-
vil devadesáté narozeniny. Dlouhá léta
se věnoval sportu jako lehkoatletický
rozhodčí a předseda Klubu fair play při
Českém olympijském výboru. Za tuto
činnost mu byl udělen Olympijský řád
za celoživotní činnost ve sportu. Věřím,
že na památku tohoto významného člo-
věka proběhnou letošní Mladé
Běchovice skutečně v duchu fair play.

Zahájení závodu se uskuteční tra-
dičně v 8.50 hod. na fotbalovém hřišti,
které nám laskavě propůjčil pan Petr
Požárek. V 9.00 hod. se na kilometro-
vou trať vydají starší žáci (1994-95)
a jejich vrstevnice budou následně bo-
jovat na trati 800 metrů. Stejná trať
čeká v 9.20 hod. na mladší žáky
(1996-97). Mladší žákyně se mohou
těšit na závod v délce 600 metrů. Nej-
mladší žáci (1998-99) si vyzkouší své
schopnosti na vzdálenosti 600 metrů
a jejich spolužačky poběží 500 metrů. 

Divácky velmi poutavý „boj“ na-
stane ovšem po desáté hodině, kdy
se na trať vydají děti, které sotva opus-
tily kočárky. Padesátimetrovou trať si
nejprve vyzkouší kluci a holčičky na-
rozené v letech 2006-08, poté se ti
„starší“ (2005) vydají na vzdálenost 60
metrů. Zkušení běžci (2004) zdolají

stovku a skupina rozhodčích bude mít
plné ruce je v cíli spravedlivě seřadit. 

V 11.00 hod. se postaví na star-
tovní čáru závodníci narození v letech
2002-03, aby překonali vzdálenost 200
metrů, a borci narození v letech 2000
a 2001 se utkají na třístovce.

Mimořádně působivý je závod dětí
a mládeže s postižením, který bude
odstartován jako závěrečná disciplina
v 11.30 hod. Tito závodníci běží
ve dvou kategoriích (bez průvodce
a s průvodcem) na vzdálenost
100 metrů. Proto byl také tento závod
pojmenován Běchovická stovka. 

A jak se na závody přihlásit? Zcela
jednoduše. Stačí se podívat na stránky
závodu http://mladebechovice.cz/, kde
se můžete on line přihlásit a podívat se
i na své případné soupeře ve startovní
listině. Rádi vás přihlásíme, nebo po-
dáme informace i na telefonu
606 481 222. Můžete nám napsat
i své postřehy z minulých ročníků
na info@mladebechovice.cz.

Závěrem mi dovolte, abych podě-
koval vedení pražské radnice, která
náš závod významně podpořila, staro-
stovi MČ Praha-Běchovice, všem
sponzorům a starostům okolních
městských částí, kteří se pravidelně
na závodech neformálně setkávají.

Přijďte si vyzkoušet své schopnosti
v sobotu 19. září do Běchovic na 44.
ročník běžeckého závodu Mladé
Běchovice, který byl letos zařazen
i do Pražského běžeckého poháru
mládeže. Zúčastní se letos víc běžců
než v loňském roce, kdy cílem pro-
běhlo 456 sportovců?

Jan Jech, ředitel závodu
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Trénujte a vyhrajte v Běchovicích!
sport

Pozvánka

Jednání 
„u kulatého stolu“

Vážení spoluobčané, 

dovolujeme si vás pozvat na jednání
„u kulatého stolu“ na téma „Před-
stavení výstupů zpracování
strategického plánu a přínosy
Místní Agendy 21 pro Běchovice. 

Akce se uskuteční 
dne 15. 10. 2009 
od 18.00 do 20.30 hod. 
v restauraci Koruna.

PROGRAM:
18:00 Zahájení
18:15 – 19:00 Představení strategického 

plánu rozvoje
19:00 – 19:15 Občerstvení
19:15 – 19:30 Seznámení s přínosy 

3 projektů spojených 
s výsadbou zeleně 
uskutečněných v rámci
běžeckých závodů

19:30 – 20:30 Diskuse
20:30 Ukončení

Akce je podpořena z Revolvingo-
vého fondu MŽR ČR.

Ing. Ondřej Martan
starosta Městské části Praha - Běchovice
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Milí spoluobčané!

Letní prázdniny jsou již na svém
konci, a ač se o tomto období ho-
voří jako o „prázdninách“, přineslo
mnoho novinek. Během letních
měsíců dospěla do závěrečné fáze
mnohá jednání s Magistrátem
hlavního města Prahy a některé již
započaté investiční projekty (o ně-
kterých píšeme i v tomto čísle ŽB). 

Mezi započaté projekty patří re-
konstrukce palubovky a sociálního
zázemí v tělocvičně Chanos, vý-
stavba nového hřiště v parku
v Kuťatech, a nebo například re-
konstrukce dešťové kanalizace
v Běchovicích 2.

Byla také s většími či menšími ús-
pěchy dokončena jednání o omezení
průjezdu nákladních automobilů
centrem MČ, byla dokončena jednání
o protipovodňových opatřeních
na Běchovickém potoce a v nepo-
slední řadě i jednání o měření hluku. 

Další problematikou k řešení byla
naše nová mateřská školka a mimo
jiné třeba údržba zeleně, jež se stala
díky unikátním dešťovým podmín-
kám v letních měsících opravdovým
oříškem.

Abychom se tedy dostali k výsled-
kům jednání a započatých projektů.

V tělocvičně Chanos se rekon-
strukce palubovky rozjela již
začátkem července, a dokončena
a předána byla již v polovině měsíce
srpna. Současně s rekonstrukcí pa-
lubovky proběhla i rekonstrukce obou
již nedůstojných koupelen, a jako
bonus vznikly v tělocvičně nové
menší tribuny pro lepší komfort ná-
vštěvníků při turnajích a zábavách.
Termín otevření areálu se tím lehce
zpozdil, můžeme však již nyní pro-
zradit, že nový správce – pan Štěpán
– má v plánu areál znovu otevřít již
1. 10. 2009.

Také práce na novém víceúčelo-
vém hřišti v Kuťatech byly již
zahájeny. Nejpozději do konce září
by mělo být hřiště hotové a předané
městské části. 

Rekonstrukce zhruba 1/3 dešťové
kanalizace v Běchovicích 2 probíhala

do konce měsíce června. S úspěchem
se podařilo provést rekonstrukci
na nejzničenějších částech potrubí
a napravit tak léta zanedbaný stav de-
šťové kanalizační sítě. 
V závěru letošního roku by měla pro-
běhnout rekonstrukce další 1/3 této
dešťové kanalizace a to s největší
pravděpodobností v ulicích Na Ko-
runce, Prosná, Otakara Vrby a Pplk.
Nováčka. O podrobnostech budete
v dostatečném předstihu informováni.

Jednání s hlavním městem Pra-
hou již nebyla tak úspěšná, a její
výsledky nás příliš neuspokojují.
Průjezd nákladní dopravy jsme s 1.
náměstkem primátora JUDr. Blaž-
kem projednávali mnohokrát během
první poloviny letošního roku. Snažili
jsme se pana náměstka přesvědčit
o neúnosné situaci občanů bydlících
v přímém okolí Českobrodské ulice
a navrhnout mu řešení v jiných ob-
jízdných trasách, zejména pak pro
tolik obtěžující noční jízdy kamionů.
Odpověď přišla v první polovině mě-
síce července. Psána byla sice
v chápajícím tónu, ale s konečným
zamítavým stanoviskem. Odůvod-
nění znělo jednoznačně: odklonění
dopravy z Českobrodské by převedl
nejtěžší nákladní dopravu do jiných
obcí, což by bylo velmi problematické.
Taktéž značení související s odklo-
nem trasy nákladní dopravy je velice
nákladnou záležitostí.

Protipovodňová opatření, o kterých
nepřetržitě jednáme od počátku roku
2008 narážejí na nedostatek finanč-
ních prostředků v hlavním městě
Praze. V letošním roce byly již pro-
středky ministerstvem přislíbeny pro
velice důležité prohloubení koryta
říčky Rokytky. Povodně a celkově vy-
pjatá situace během jarních a letních
měsíců donutila ministerstvo tyto pro-
středky využít jinde, a i přes urgence
jsme nebyli vyslyšeni. Jednání sa-
mozřejmě pokračují dál a o jejich
výsledcích budete informováni.

Hluk a jeho dopady pociťujeme
v Běchovicích snad všichni každý
den. MČ po vyslovení žádosti občanů
na květnovém zastupitelstvu zahájila
jednání se soukromými společnostmi
zabývajícími se měřením hluku. 

Požadované týdenní měření bylo
všemi shodně vyčísleno na cca
150 tis. Kč. Byli jsme tedy nuceni sáh-
nout po jiné variantě a to stížností
na příliš vysokou hladinu hluku. Tato
již byla odeslána. V doručené odpo-
vědi hygienická stanice píše
o akceptování naší stížnosti, a infor-
muje nás o záměru v nejbližších
týdnech provést měření s cílem ově-
řit hladinu hluku. Měření by mělo být
provedeno v měsíci září, o jeho vý-
sledcích budete informováni.

Závěrem několik slov k nové ma-
teřské školce. Vzhledem k tomu o jak
investičně náročnou stavbu se jedná
(celkový náklad na její výstavbu pře-
sáhl 60 milionů Kč), můžeme její
dokončení a úspěšnou kolaudaci pro-
hlásit za úspěch. Charakteristiky
nové mateřské školy jsme popisovali
již v předešlých vydáních Života Bě-
chovic, a proto uvedu pouze novinky.
Mimo samotnou školku bude nejpo-
zději od konce prosince v budově
možno využít i služeb pediatra a aler-
gologa. Zápis do mateřské školky
proběhne 17. 9. 2009 mezi 14. a 18.
hodinou v budově nové MŠ. Při této
příležitosti bude probíhat i den otev-
řených dveří, kdy si zájemci budou
moci prohlédnout prostory v přízem-
ním podlaží.

Problematika údržby zeleně nám
letos zamotala hlavu. Neustálé stří-
dání deště a slunečných dní
proměnilo Běchovice v některých
místech v prales. Celá situace se po-
dařila našim pracovníkům zvládnout
až v polovině měsíce srpna, kdy se
počasí umoudřilo a dalo šanci k do-
končení prací. Za vzniklé obtíže se
občanům omlouváme. V současné
době probíhají jednání jak zamezit
opakování stavu z letošního „extrém-
ního“ jara a léta.

V rámci běchovického života toho
proběhlo samozřejmě mnohem více.
S těmi nejvýznačnějšími událostmi
jsem se Vás snažil seznámit na řád-
cích výše. O dalších zajímavých
projektech a akcích budete s předsti-
hem a včas informováni. 

S přáním pohody do posledních
letních dní

Ondřej Martan
Váš starosta

projekty a jednání



novinka
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dopis sport

Četl jsem článek Aféra D 511.
Překvapilo mě, s jak velkým bojov-
ným nasazením jste všichni
zastupitelé, v čele s panem staros-
tou, vytáhli do boje proti křižovatce
D 511. Chybí jen Sancho Panza.
Pokud by se Vám podařilo nějakým
způsobem oddálit zahájení výstavby
křižovatky, tak byste napáchali víc
škody než užitku. Na Českobrodské
jezdí každým rokem více nákladních
a osobních vozů. Výstavbu přeložky
1/12 potřebujme spíš urychlit, ne
zpomalit. Mezi křižovatkou a okra-
jem Běchovic 2, bude vzdálenost asi
stopadesát metrů. Z této vzdálenosti
je hluk také nepříjemný. 

Doporučuji proto pro naše sou-
sedy prosadit solidní protihlukovou
zábranu. Zajímá mě, zda se stejným
elánem budete plnit svůj slib zveřej-
něný v našem zpravodaji z prosince
roku 2008 strana 5. Jedná se
o omezování negativních vlivů z na-
dměrné přepravy. Od tohoto
prosince jste neudělali vůbec nic,
přestože jsou zde podmínky mno-
honásobně horší. Nechali jste
umístit v naší obci radary, které upo-
zorňují na rychlost 50 km. Slušní
řidiči se podřídí a vylepší se bez-
pečnost provozu. Proto je dobře, že
tady jsou. Jenomže prašnost ne-
sníží, hluk a zplodiny také ne.

Českobrodská ulice začíná
v Hrdlořezích a končí v Běchovicích.
Občas se stane, že dostanu dopis,
na kterém jsou razítka Dolní Počer-
nice, Kyje a Hrdlořezy. Horší to mají
řidiči, kteří se mě často ptají na ad-
resáta bytem na Českobrodské,
pokud nemají jeho telefonní číslo.
V případě že nevím, posílám je
na poštu. V sobotu a v neděli mají
smůlu. Píše se dvacátéprvní století,
tak si myslím, že také na Česko-
brodské by mohl mít každý dům své
orientační číslo.

Ervín Sedláček

Závěrečná část do-
pisu pana Ervína
Sedláčka z jara 2009 MUŽI - MISTROVSKÁ SEZONA 2009 - 2010

PODZIM

6. 9. 2009 NEDĚLE 17:00 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI UNION ŽIŽKOV

13. 9. 2009 NEDĚLE 17:00 FC MIŠKOVICE BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

20. 9. 2009 NEDĚLE 16:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI SK DOLNÍ CHABRY B

27. 9. 2009 NEDĚLE 16:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI FK BŘEZINĚVES

4. 10. 2009 NEDĚLE 16:00 TJ SLAVOJ HLOUBĚTÍN BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

11. 10. 2009 NEDĚLE 16:00 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI TJ SOKOL TROJA B

17. 10. 2009 SOBOTA 12:45 SLOVAN BOHNICE B BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

25. 10. 2009 NEDĚLE 14:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI AFK SPARTAK KBELY B

1. 11. 2009 NEDĚLE 14:00 SK TŘEBORADICE B BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

8. 11. 2009 NEDĚLE 14:00 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI FK KLÁNOVICE B

15. 11. 2009 NEDĚLE 13:30 SOKOL VINOŘ BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA - MISTROVSKÁ SEZONA 2009 - 2010

PODZIM

6. 9. 2009 NEDĚLE 14:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI SK HOSTIVAŘ

13. 9. 2009 NEDĚLE 15:30 ČAFC  C BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

20. 9. 2009 NEDĚLE 14:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI PRAGIS SATALICE

25. 9. 2009 PÁTEK 16:30 XAVEROVSKÉ SDRUŽENÍ BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

4. 10. 2009 NEDĚLE 14:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI TJ JUNIOR PRAHA

10. 10. 2009 SOBOTA 12:45 AFK SLAVOJ PODOLÍ B BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

18. 10. 2009 NEDĚLE 14:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI SOKOL LIPENCE

25. 10. 2009 NEDĚLE 14:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI FK KLÁNOVICE

31. 10. 2009 SOBOTA 9:15 FC INFERNO PRAHA BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

STARŠÍ PŘÍPRAVKA - MISTROVSKÁ SEZONA 2009 - 2010

PODZIM

5. 9. 2009 SOBOTA 9:00 AFK OLYMPIA ŠEBEROV BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

13. 9. 2009 NEDĚLE 15:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI SOKOL CHOLUPICE

19. 9. 2009 SOBOTA 9:00 TJ TOČNÁ BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

26. 9. 2009 SOBOTA 8:30 DOLNÍ MĚCHOLUPY BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

4. 10. 2009 NEDĚLE 15:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI ČECHIE SMÍCHOV

11. 10. 2009 NEDĚLE 13:30 SK VIKTORIA ŠTĚRBOHOLY BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

18. 10. 2009 NEDĚLE 15:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI SK STŘEŠOVICE 1911 C

24. 10. 2009 SOBOTA 11:00 SK DOLNÍ CHABRY BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

1. 11. 2009 NEDĚLE 15:00 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI FC INFERNO PRAHA

8. 11. 2009
NEDĚLE

9:00 FO ČECHIE UHŘINĚVES BĚCHOVIČTÍ SRŠNI

15. 11. 2009 NEDĚLE 14:30 BĚCHOVIČTÍ SRŠNI AC SPARTA PRAHA - DÍVKY

Rozpisy jednotlivých soutěží v nové fotbalové sezoně naleznete
v přiložených tabulkách.
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since  1990

ANGLIČTINA 
a FRANCOUZŠTINA

v ZŠ Klánovice

�� Všechny úrovně pokročilosti, britské učebnice - odpolední a večerní kurzy
�� Zajištěna návaznost kurzů až po přípravu ke zkouškám PET,  FCE a CAE

uznávaných ve státech Evropské unie
�� Dopolední angličtina s hlídáním dětí
�� Angličtina pro 2. stupeň základní školy
�� Francouzština pro děti i dospělé
�� Výuka ve firmách

Informace: tel: 733 392 675; e-mail: zdudkova@volny.cz; www.deltaschool.cz

Vážení spoluobčané,

jak jsme vás již dříve informovali,
naše městská část se zapojila
do Místní agendy 21. Někteří se
s tímto pojmem seznámili již dříve
z vlastní iniciativy. Přesto je pravdě-
podobné, že pojem Místní agenda
21většině z vás nic neříká, a proto by-
chom vás s ním rádi blíže seznámili.

V roce 1992 se uskutečnila Konfe-
rence OSN o životním prostředí a rozvoji
(tzv. „Summit Země“).  Na summitu byla
věnována velká pozornost principům
udržitelného rozvoje.  Úsilí o udržitelný
rozvoj je odpovědí na stále se prohlubu-
jící negativní důsledky působení člověka
na tuto planetu a její jednotlivé složky.
Podstatou udržitelného rozvoje je po-
třeba sladit sociální, environmentální
a ekonomický pilíř rozvoje lidské spo-
lečnosti tak, aby současná generace
vyváženě prosperovala, ale zároveň
uspokojováním svých potřeb neohrožo-
vala možnosti a schopnosti příštích
generací uspokojovat své vlastní potřeby.
Účastníci summitu přijali dokument
Agenda 21, který rozpracovává principy

udržitelného rozvoje v globálním měřítku
do jednotlivých problémových oblastí.
V dokumentu je konstatováno, že pro-
blémy, se kterými se lidstvo potýká, jsou
již takového rozsahu, že je nezbytná me-
zinárodní spolupráce. Místní správy jsou
v Agendě 21 vyzdviženy jako ty orgány,
které vlivem na vývoj v místních pod-
mínkách ovlivňují udržitelný rozvoj
v celosvětovém měřítku. Místní správy
byly proto vyzvány k přijetí tzv. Míst-
ních agend 21, tj.  strategických plánů
vypracovaných ve spolupráci s veřejným
a občanským sektorem, k prosazování
udržitelného rozvoje.

Naše městská část má ambice být
moderní obcí, která sleduje současné
trendy a spolupracuje na regionální, ce-
lostátní i mezinárodní úrovni
s municipalitami a organizacemi, se kte-
rými nás spojuje společné úsilí o lepší
život našich občanů a možnost vzájem-
ného předávání a uplatňování dobrých
zkušeností. 

Z tohoto důvodu se zapojila do Místní
agendy 21, a nyní připravuje podrobný
rozvojový dokument – Strategický plán
rozvoje městské části Praha-
Běchovice pro období 2009–2019.
Na jeho tvorbě se někteří z vás podílejí
ať již jako členové pracovních skupin,

účastníci kulatého stolu nebo respon-
denti ankety ke strategickému plánu. 

Rádi přivítáme nové zájemce o spo-
lupráci na dalších připravovaných
aktivitách v rámci Místní agendy 21.
Z těch nejbližších to bude „Komunitní
běh pro zelené Běchovice“ (3 akce v ter-
mínu běžeckých závodů spojené
s výsadbou zeleně a taneční zábavou
v restauraci Koruna), a dále soutěž
o „Nejkrásnější živý vánoční strom“ (vá-
noční výstava pod širým nebem spojená
se vznikem fotografií).

Uvedené akce včetně přípravy Stra-
tegického plánu rozvoje MČ jsou
součástí zastřešujícího projektu „Start
do MA 21 – komunitní běh pro zelené
Běchovice“, který získal podporu z Re-
volvingového fondu Ministerstva
životního prostředí ČR. Revolvingový
fond podporuje prosazování principů
Místní agendy 21 a pomáhá jednotlivým
žadatelům postoupit v hierarchii Místní
agendy 21. Běchovice v tuto chvíli patří
do kategorie Z (Začátečník) a stojí teprve
na samém počátku své cesty. Doufáme,
že s vaší podporou a pomocí splníme
podmínky pro brzký postup do vyšší ka-
tegorie D.

Ing. Ondřej Martan
starosta MČ Praha-Běchovice

Místní agenda 21 
informace pro občany

Delta
School 

Prague

Zápisy na školní rok 2009/2010
Ve středu 9.9., čtvrtek 10.9. a  pátek 11.9. 2009  15.00 - 19.00 hod. 

V  ZŠ  Klánovice,  Slavětínská  200  nebo elektronicky na www.deltaschool.cz
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byl známý již v antice a jeho
hodnotu můžeme přirov-
nat k velikosti jeho vnějšího
vzhledu. Prvořadé použití
ostropestřce je na všechny
druhy jaterních onemoc-
nění. Jeho semena se po-
važují za vůbec nejlepší
lék na játra. Ta jsou životně
důležitým orgánem a velmi
trpí špatnou stravou
s množstvím nasycených

tuků, aditivy, dusičnany, alkoholem a syntetickými léky. Spolu s ját-
ry léčí také žlučník, který se nazývá „tiskovým mluvčím jater“ (jak-
mile má člověk problémy se žlučníkem, signalizuje to špatný stav
jater) a některé další nemoci trávicího ústrojí. To, že je ostropestřec
opravdovým obrem i svou léčebnou hodnotou, dokazují jeho dal-
ší možnosti uplatnění. Droga napravuje poruchy krevního obě-
hu, prospívá při nízkém krevním tlaku, tonizuje cévy, má přízni-
vý vliv na onemocnění srdečního systému, pomáhá při migré-
nách a závratích. Celkově posiluje organismus, léčí různé dru-
hy alergií jako například kopřivku nebo sennou rýmu, pomáhá
při astmatických záchvatech a odstraňuje nevolnost při cestování.

Čaj ze semen ostropestřce je při běžném užívání ne-
škodný. Důležité je, aby byla semena pro přípravu čaje
roztlučená, jinak by se z nich nevylouhovaly důležité látky. Ne-
doporučuje se užívat v těhotenství a při silně zvýšeném tlaku,
mohou ho užívat i děti.

V dnešní době máme na trhu i velmi kvalitní olej ze semen
ostropestřce, který je asi opravdu nejúčinnější. Je běžně k do-
stání v prodejnách zdravé výživy za velmi přijatelnou cenu.
Dávkování oleje je 1–2 lžičky denně, dle stavu pacienta. Jest-
liže neseženete olej, můžete si pomoci tím, že 2x denně
rozkoušete asi 1 čajovou lžičku semen a spolknete ji. V ho-
meopatii se ze semen vyrábí také tinktura. 
ÚČINKY:
Detoxikace jater a jejich regenerace
Sylimarin, hlavní aktivní složka v ostropestřci, je jednou z nej-
více účinných látek na podporu funkce jater. Sylimarin také
stimuluje tvorbu bílkovin v játrech, což podporuje růst zdra-
vých jaterních buněk. 
Normalizace dělení buněk kůže
Tato vlastnost, v kombinaci s protizánětlivým účinkem byliny
vede k značnému úspěchu při léčbě lupenky (při lupénce se
zvyšuje dělení buněk až na 10násobek než u normální kůže).
Působí jako velmi účinný antioxidant 
Protizánětlivý účinek
Eliminuje některé toxiny, které mají sklon spouštět zánět-
livé reakce.
Doporučená čajová směs na ztvrdlá játra:
semeno ostropestřce, list jaterníku podléšky, nať zemědýmu,
nať řepíku, kořen pampelišky, nať třezalky, kořen čekanky.
Vše smícháme stejným dílem, čaj pijeme po doušcích
v množství asi 3 šálků denně. Doba užívání je 2–3 měsíce.
(V článku byly použity materiály D. Dugase) 

G. Šmejkalová

zdraví

Ostropestřec mariánský



novinka

ŽIVOT BĚCHOVIC 9-10/2009 � 15

Nedávno jsem navštívil nově vzniklou
restauraci v Praze-Běchovicích s názvem
Moje Hospoda. Konkrétně – byl pátek
večer, a bylo plno. Otevřel ji zde Ondřej
Slanina, kterého můžete znát z populár-
ního kuchařského pořadu Kluci v akci
vysílaného na České televizi. Jak do-
padla moje návštěva v restauraci, kde se
nachází a kdo je to Ondřej Slanina? 

Restaurace se nachází v ulici Do Říčan
442 v obci Běchovice. Pro znalé lokality,
nachází se na místě původní pizzerie,
která zde byla. Dispozičně restaurace zů-
stala nezměněná. Venku je zahrádka
o několika stolech. Jediné kuřácké místo
v restauraci, vnitřek je totiž nekuřácký.
Restaurace je nově vymalována ve stylu
barev Mojí Hospody. Vše je dobře sla-
děno, dokonce i pivní tácky, prostírání
a menu. Vše je v jednotných barvách,
v jednom stylu. Díky tomu působí interiér
restaurace jednotně, poklidně a oku lí-
bivě. Po vstupu do restaurace je na levé
straně bar (zůstal zachován), malý saló-
nek, a po pravé straně se nalézá větší
salónek. Na zdích jsou umístěny plaz-
mové televize, z malých reprobeden se
line podkresová hudba. Nedílnou sou-
částí každé restaurace je i toaleta. Nově
vymalovaná, čistá. Pochopitelně to není
toaleta jako v Hiltonu, ale na místní po-
měry velmi slušná. Zajímavostí mohou
být oblázky umístěné v umyvadle, které
ozvláštňují očistu rukou. 
Souhrnné informace
Název: Moje Hospoda
Majitel: Ondřej Slanina
Adresa: 
Do Říčan 442, Praha 9-Běchovice
web: http://www.moje-hospoda.cz/
e-mail: info@moje-hospoda.cz
Otevírací doba
Pondělí: zavřeno
Úterý: zavřeno
Středa až pátek: 16.00–23.00 
Sobota a neděle: 11.00–23.00

Exteriér a interiér bychom tímto měli
popsán. Do rukou se vám dostane menu.
Prakticky ta nejdůležitější věc, proč člo-
věk vůbec navštěvuje jakoukoliv
restauraci. Na úvod si můžete přečíst
osobní uvítání Ondřeje Slaniny, který zde
vysvětluje, proč si zrovna vybral
Běchovice a proč zvolil název Moje Hos-
poda. Doporučuji přečíst, je to krátké

a poutavé. Teď k samotnému menu.
Oproti obvyklým menu v českých res-
tauracích, kde je na jídelním lístku
minimálně  padesát a více jídel, ze kte-
rých si nelze vybrat, zde je cca 20 – 30
jídel. Je zde od každého trochu – od po-
lévky, českého jídla přes steaky, ryby až
po sladké dezerty. Možná si říkáte, že ta-
kový malý počet jídel je na škodu, že si
nebudete mít z čeho vybrat. To je ovšem
omyl. Moje Hospoda si zakládá na kva-
litě podávaných jídel, a tuto kvalitu může
zachovat pouze při nižším počtu. Logicky
– kuchyň, která bude chrlit „stovky“ jídel,
nemůže udržet jejich kvalitu vzhledem
k náročnosti příprav pokrmů, uchování
surovin apod. Jednotlivé položky
na menu jsou sestaveny včetně nej-
vhodnějších příloh, takže nemusíte
pracně vymýšlet, která se hodí k da-
nému jídlu nejlépe. Samozřejmě na vaše
přání lze přílohu změnit. Pochopitelně
jsem kuchyň osobně ochutnal. Objednal
jsem si steak z jihoamerické vysoké ro-
štěné se steakovými hranolky. Steak byl
medium, a na stůl mi byl položen zhruba
do půl hodiny. Atypicky byl steak na talíři
servírován nikoliv vcelku, jak jsme zvyklí,
ale nakrájen na zhruba čtyři části, takže
bylo dobře vidět, jak je propečen. Navíc
to působilo velmi efektně. Chuťově byl vý-
borný. Na to se nedá nic jiného říci. Čistá,
precizní chuť, která nebyla rušena ex-
tremním množstvím zeleninové oblohy –
častým neduhem českých restauračních
zařízení. Poznámka bokem. Jednou se
mi stalo, že mi k sýrové omáčce (směs
roztaveného hermelínu a nivy) dali kla-
sickou zeleninovou oblohu s červeným
zelím. Dokážete si asi představit jakou
barevnou kombinaci to udělalo na talíři
a jakou chuť to mělo. Ale zpět k Mojí
Hospodě. Točené pivo si můžete dát
od značky Bernard, a to v různých stup-
ních, světlé či tmavé. Ostatní druhy piv
jsou k dispozici v lahvi. Samozřejmostí
jsou vína, destiláty a ostatní „tvrdý“ alko-
hol. S obsluhou jsem byl nadmíru
spokojen. Byla milá, vstřícná a slušná.
Více si od obsluhy nemůžeme ani přát. 

Ale abych jenom nechválil, dovolím
si i malé výtky. Chybí mi kvalitní we-
bové stránky, kde bych si mohl
například rezervovat místo, mohl se
podívat na menu, fotografie či popř.

kde se Moje Hospoda nachází. Po-
strádám webový marketing, který by
mohl do Mojí Hospody přilákat ještě
více lidí. Na druhou stranu je to možná
pochopitelné, neboť restaurace exis-
tuje zatím pár týdnů. Budu věřit, že
tento nedostatek bude odstraněn.
Rovněž bych uvítal na baru vizitky
s kontakty. Jsou to drobnosti, ale mys-
lím si, že by byly vhodné. Na závěr
bych si dovolil Mojí Hospodu obodo-
vat, byť nejsem žádný profesionál,
a vidím věci očima laika. V desetibo-
dové stupnici bych Mojí Hospodě dal
9 bodů. Ten bod dolů je právě za ony
malé nedostatky zmíněné výše. 

Kdo je to Ondřej Slanina? Jak uve-
deno v úvodu, jistě ho budete znát
z pořadu Kluci v akci, který byl vysílán
na České televizi. Narodil se 16. 8. 1984
ve znamení lva. V letech 1999–2004
studoval na škole hotelnictví a gastro-
nomie hotelu International. Ondřej
Slanina je členem Pražského kulinář-
ského týmu, se kterým získal mimo jiné
bronzovou medaili na kuchařské olym-
piádě  v Erfurthu. V roce 2007 založil
Culinary Art s přáním nabízet pouze nej-
kvalitnější gastronomický servis
s uměleckým nádechem. Níže uvádím
klíčová data v jeho životě. 
2007 Vítezství na Gastro Vavřinec 2007,

teplá kuchyňe – zlatá medaile
2007 Stříbrná medaile, studená ku-

chyně Warth 2007
2005 Gastro Vavřinec, studená ku-

chyně – druhé místo
2004 Bronz na kuchařské olympiádě

IKA Erfurth 2004
2003 Stříbrná medaile Stuttgart 2003
2003 Absolutní vítěz studená ku-

chyně Gastro Vavřinec
2003 Druhé místo teplá kuchyně

Gastro Vavřinec – zlatá medaile
2003 Gastro Hradec – zlaté medaile,

druhé místo v kategorii senior
Věřím, že i vy budete s návštěvou

restaurace spokojeni. 
Adam Lázenský

Zdroje:
http://www.culinaryart.cz/
http://culinary.baumatic.cz/obrazky/on
dra_small.jpg
http://moje-hospoda.cz
http://www.osobnosti.cz/ondrej-sla-
nina.php

MOJE HOSPODA



Občané bydlící v blízkosti Běcho-
vického potoka (ul. Dolnopočernická,
U Vrby a V Potočinách) mají vážné
obavy ze záplav, které jim stále hrozí.
Ono totiž není pamětníka, který by po-
tvrdil, že koryto tohoto potoka by
někdo někdy čistil!

Dne 22. 6. 2009 na schůzi zastupi-
telstva se paní Balíková dotázala pana
starosty, jak vypadá situace kolem čiš-
tění koryta potoka. Pan starosta

odpověděl, že břehy potoka byly ošet-
řeny správcem potoka, ale dno koryta
vyčištěno nebylo z důvodu velmi ma-
lého nánosu nečistot. Dle údajného
výroku správce je nános na dně po-
toka cca 5 až 8 cm, a že proto není
možné dno potoka ošetřit pomocí
techniky, která by kamenné dno mohla
poškodit. Takže takto proběhlo vyčiš-
tění koryta Běchovického potoka
naposledy. Nikdo předtím, ani nyní,

nebral v úvahu, že v potoce je nános
na dně mnohem vyšší a že nebyl čiš-
těn cca 60 let! 

Rozhodli jsme se tedy, že zjistíme
stav koryta potoka sami a hned. Měřili
jsme tloušťku nánosu na deseti místech
ve zděném korytě mezi pozemky pánů
Hlaváčka, Balíka, Baláže a paní Kraid-
lové. Překvapení bylo veliké … naměřili
jsme tloušťku nánosu 55 až 65 cm!!!,
tedy mnohem více, než byl náš původní
odhad 30 až 35 cm. U pana Kazimoura
bylo naměřeno 50 cm nánosu.

Co k tomu dodat? Asi jen to, že pan
Baláž měl v roce 2002 v bytě asi
30 cm vody. Kdyby byl potok řádně
udržován, pan Baláž by v bytě vodu
vůbec neměl a nevznikly by mu žádné
škody. U Balíků a Kraidlů byly nasáklé
zdi vodou, u Císařů podobně a u Jan-
dusů chybělo jen pár cm, a voda by
byla i tam.

Nezodpovědnost kompetentních či-
nitelů je evidentní, a ať si každý z nich
připíše míru zavinění sám.

S politováním musím konstatovat, že při původním vý-
roku neměli správci toku – Zemědělská vodohospodářská
správa pravdu. Paní Balíková se svým synem doopravdy
naměřila hodnoty sedimentu ve vyšších hodnotách, než
bylo oficiálně sděleno. 

S upřesňujícím dotazem jsme se tedy jako MČ
Praha-Běchovice obrátili na správce toku (ZVHS) s žá-
dostí o vysvětlení a navržení opatření zamezující
vzniku povodní.

Vysvětlení bylo doručeno následující: „v místě s vyso-
kým sedimentem není možno provést odtěžení. Důvodem
je nutnost provedení tohoto opatření v celé délce koryta
Běchovického potoka. Na provedení tak rozsáhlého čiš-
tění momentálně nejsou finance. Samostatné pročištění
koryta v jednom místě o délce cca 10 m nic neřeší.
Na místě lokálního odtěžení sedimentu by tak vznikla
pouze laguna s hlubším dnem, která by se postupem času
velice rychle opětovně zanesla…“

Návrh řešení tedy padl, a je zcela závislý na objemu
prostředků pro příští rok. Na toto téma s představiteli
ZVHS nadále jako MČ jednáme.

Ondřej Martan
starosta MČ 

informace
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Krátká reakce na článek 
o „reálném nebezpečí povodní“

Běchovický potok – reálné nebezpečí povodní
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Nevíte co dál, a potřebujete pomoc
či podporu?

PORSE
poradenský servis

nabízí služby všem, kteří se ocitli ve
složité životní situaci. Ať jste mla-
diství, rodič, senior, dítě, či se
problém vztahuje k Vašim přátelům
nebo blízkým, můžete k nám přijít.
Pomůžeme a poradíme Vám s Vaším
trápením, ať už se týká vztahových
potíží, nesnází v práci. Poradíme
s ujasněním si směru Vašeho bu-
doucího povolání (pomůžeme se
sepsáním životopisu), s bydlením,
s právním problémem (občanským,
rodinným, pracovním i trestním). Vy-
myslíme, jakou finanční pomoc
můžete v nepříznivé situaci získat
od státu, jak zvládnout finanční po-
tíže, jaký druh rodičovské dovolené si
zvolit. Umíme poradit i se sepsáním
úředního dopisu, s jednáním s úřady,
případně i s rozvojem vlastní osob-
nosti aj.

Poradenský servis své služby na-
bízí bezplatně a anonymně. V situaci,
která není lehká, je důležitá odborná
pomoc, která situaci zlepší či stabili-
zuje. Proto neváhejte a přijďte k nám.
Poradenský servis V ZÁŘÍ najdete
na adrese: Českobrodská 516
(vedle samoobsluhy) vždy v pondělí
16.00–18.30 hod. a v úterý 14.30–
16.30 hod. nebo ve středu 11.00–
15.00 hod. na adrese Středisko
osobní hygieny, Živonínská 1630,
Praha-Újezd nad Lesy.

OD ŘÍJNA se poradenský servis
v Běchovicích stěhuje do prostor
běchovické školy.  Vchod do po-
radny je v hlavní části budovy.
Návštěvní hodiny zůstávají stejné.

Své dotazy můžete konzultovat i na
tel. č. 733 765 615 pro dotazy
pouze ve středu, na tel. č. 739 491
633 pro dotazy v ostatní dny nebo
e-mailem na adrese porse@nepo-
seda.org. Před návštěvou PORSE
se telefonicky či osobně objednejte.
Možné je individuální setkání v jinou
než pevně stanovenou dobu. 

Věra Jílková

Klub pro rodiče s dětmi (středa 10–12 hodin) – ZAČÍNÁME 2. září.
Pravidelné středeční setkávání se s dětmi a rodiči. Hrajeme si, zpíváme si, kres-
líme si a je nám spolu dobře. Zveme Vás, přijďte si také pohrát a popovídat.

Hudební škola YAMAHA (čtvrtek) – ZAČÍNÁME 17. září
*9.00 ROBÁTKA / 4–18 m.  *10.00 KRŮČKY / 18 m.–3 r.  *11.00 KRŮČKY / 3–4 r.

Nové kurzy Výtvarných dílen pro nejmenší (pátek) – ZAČÍNÁME 2. října
- ml. děti s rodiči (do 3,5 let) – od 10–11 hodin 
- st. děti bez rodičů (od 4 let) – od 11–12 hodin 

PŘIPRAVUJEME NOVÉ KURZY –  so a ne 17. a 18. října
- KURZY PRO NASTÁVAJÍCÍ RODIČE
– předporodní příprava pro páry
- KURZ MASÁŽE DĚTÍ A KOJENCŮ

NA LISTOPAD PŘIPRAVUJEME osmihodinový kurz
ZDrSEM MAMA, který je zaměřen na poskytování
první pomoci dětem do pěti let. Na tomto semináři jsou maminky zážitkovou
formou seznámeny se život ohrožujícími situacemi, které mohou nastat během
běžného dne péče o dítě. Témata: postup u bezvědomí, dušení, stavění velkého
krvácení, resuscitace, volání záchranky, úrazy, popáleniny, prevence, křeče, ho-
rečka, otravy, zvracení, průjem, alergie a závažné infekce dýchacích cest. 
Počet účastníků kurzu je omezen – proto již nyní přijímáme závazné objednávky
a zálohu ve výši 500 korun.

Kontakty:
www.neposeda.org/kolobezka, kolobezka@neposeda.org, kolobezka.dasa@email.cz, 
733 182 520

Romana Voženílková a Dagmar Poděbradská

inzerce:

KURZY ANGLIČTINY V BĚCHOVICÍCH
Po prázdninách opět  otevíráme – začátečníci, mírně pokročilí, středně po-
kročilí, pokročilí. Výuka probíhá v malých skupinách. Příznivé ceny,
kvalifikovaní lektoři. Termín I. semestru: říjen 2009 – leden 2010
Více informací na  www.neposeda.org/vzdelavani
Kontakty: 733 685 911, vzdelavani@neposeda.org

DOUČOVÁNÍ  ŽÁKŮ ZŠ
Od října opět zahajujeme individuální doučování žáků ZŠ v předmětech: ma-
tematika, český jazyk, angličtina, po dohodě i dalších předmětů. Cena lekce:
200 Kč.  Doučování bude probíhat v budově Základní školy v Běchovicích.
V případě zájmu nás prosím kontaktujte na tel: 733 685 911

vzdelavani@neposeda.org

BOJOVÉ SPORTY, VÝTVARNÉ TECHNIKY, DRAMA A DIVA-
DLO, GRAFIKA NA PC, STREETDANCE
Koncem září v Běchovicích NOVĚ otevíráme kroužky těchto směrů. Jsou ur-
čeny především dětem a mládeži do 21 let.
Více informací a přihlášky ke stažení na www.neposeda.org
V případě zájmu nás prosím kontaktujte na tel: 733 685 911, 739 491 638

vzdelavani@neposeda.org

www.neposeda.org, 
Českobrodská 1, Běchovice

Program RC Koloběžka 
od září 2009

„přijďte si k nám pohrát a pobavit se“



NZDM AUTOBUS 
ZÁŘÍ
8. 9. Workshop žonglování s míčky,
flower stick a diabolo – žonglérská
skupina Fire lovers, start 17.00 hod.,
skate park nebo NZDM Autobus
(podle počasí).
21.–27. 9. Týden nízkoprahu
AKCE:
21.9. 17.00 Skate is life – soutěž
ve skocích a jízdě na skatu, dopro-
vodný program kapela Tajné slunce.
Meziklubový turnaj ve stolním fot-
bálku – soutěžící z klubů Autobus,
Džagoda a Pacifik. Místo: NZDM Au-
tobus. Datum bude upřesněno.
ŘÍJEN
20. 10. Workshop graffity, skate
klub, start 17.00 hod.
29. 10. Meziklubový turnaj ve stol-
ním fotbale. Vyzyvatelem je NZDM
Modrý Pomeranč z Hradce.

AKTIVNÍ ZAHÁJENÍ TERÉNNÍHO
SOCIÁLNÍHO PROGRAMU
Neposeda, o. s., letos aktivně zahájil te-
rénní sociální program na území MČ
Praha-Běchovice a Újezd nad Lesy. Cí-
lovou skupinou jsou děti a mládež, které
jsou ohroženy tíživou životní situací,
nebo se v takovéto situaci mohou vy-
skytnout. Jedná se o děti a mladistvé ve
věku 12 až 21 let, kteří tráví svůj volný
čas na ulici, což může vést k jejich ohro-
žení sociálně-patologickými jevy, např.
kouření, pití alkoholu, zneužívání návy-
kových látek či hráčství.  Cílem služby
je předcházet rizikovému chování a so-
ciálnímu vyloučení dospívajících. 
Terénní pracovníci Bc. Michaela
Tomancová, DiS. a Mgr. Martin Novák
podporují aktivní trávení volného času,
bezproblémové fungování vrstevnické
skupiny ve společnosti, usilují o zmír-
ňování rizik a negativních důsledků
obtížných životních situací. 
Kontakt pro NZDM Autobus a terénní
program: 
autobus@neposeda.org, 739 491 638.

KLUB MIKROBUS
Pro děti 6–12 let.

Od září otevřeno vždy pondělí 
a středa 13.00–16.00 hod.
Kontakt: Ivana Borovičková 
– mikrobus@neposeda.org, 

739 491 640.
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inzerce:

Vážení spoluobčané, léto je
v plném proudu a s ním souvisejí
události, které je – nebo bylo – možné
uskutečnit pouze v tomto období.
Jedná se o činnosti provozního, or-
ganizačního, společenského nebo
informačního rázu, o které se s vámi
na následujících řádcích podělím.

Předně, ve spolupráci s MČ Praha-
Běchovice, došlo na začátku léta
k opravě prosakujícího otopného
systému do obvodových zdí a podlah
v prostorách stacionáře a opravě nedo-
statečné stropní izolace v jednom z bytů
budovy DPS II. Jelikož se jednalo o po-
měrně rozsáhlý zásah do obývaných
prostor v trvání několika dnů (za plného
provozu stacionáře CKP), tak touto ces-
tou také děkuji za rychlé sjednání
a dokončení stavebních prací. Stejně tak
nás během druhé poloviny srpna čekala
oprava otopného systému v budově DPS
I. Tato budova je starší, a tak se zde za-
čínají objevovat některé časem
podmíněné nedostatky, které je třeba
řešit. Oprava proběhne rovněž za spolu-

účasti MČ. Dále průběžně dochází
k drobným úpravám a opravám provoz-
ního rázu na žádost či podnět obyvatel,
případně na základě vlastního zjištění,
o kterých budu informovat později
v rámci celkového souhrnu ke konci roku.
To je z provozu budov zatím vše.

Pokud jde o prostředí, ve kterém se
pohybují obyvatelé a případně návštěv-
níci, tak je společným záměrem vedení,
zaměstnanců a obyvatel postupně upra-
vovat a vylepšovat společné prostory,
ať již se jedná o instalaci obrazové vý-
zdoby či rozšiřování a údržbu stávající
květinové výzdoby, která je z hlediska
estetického a prostředí dotvářejícího po-
měrně zásadní. 

S touto oblastí souvisí také péče
o prostory před oběma budovami, ze-
jména o květinové a travnaté záhonky,
na které jsem byl upozorněn z dotazníků
(tyto dotazníky byly před nedávnou
dobou rozdány obyvatelům DPS s mož-
ností vyjádřit se k různým věcem, které
souvisejí se službami poskytovanými
v CSSB). Čerstvou zprávou je, že se

Letní měsíce v CSS - Běchovice

výlet: v polovině srpna rozběhla počáteční
úprava těchto záhonků z řad zaměst-
nanců a obyvatel DPS. Samozřejmě
v rámci našich možností.

Připravujeme také informační tabule
týkající se struktury zaměstnanců CSSB
tak, aby návštěvníci a samotní obyvatelé
měli denně přehled, kdo se zde mo-
mentálně nachází a na jaké pracovní
pozici. Tyto tabule budou v každé bu-
dově v blízkosti vstupních dveří.

Pokud jde o aktivity, které jsou nabí-
zeny obyvatelům a ne jen jim, tak během
léta se tradičně těší velké oblibě ven-
kovní posezení s hudbou a opékáním či
grilováním různých pokrmů, návštěva
cukrárny-kavárny, v případě nepřejícího
počasí bývají akce uskutečněny v pro-
storách jídelny, kde je možné zhlédnout
film, zajímavý dokument nebo zaměstnat
šedou kůru mozkovou. O tyto aktivity, re-
spektive o jejich organizaci a náplň se
spolu s asistencí všech ostatních stará
jedna z terénních pečovatelek.

Tak to je zatím vše, o co jsem se mohl
s vámi podělit, přeji pěkný zbytek léta
a pro případné podněty a dotazy jsem
vám k dispozici.

S pozdravem Martin Stromský, 
zást. ředitele
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Městská část Praha-Běchovice ve spolupráci s organizací KVĚT
zve srdečně všechny děti na PRVNÍ VÍKENDOVÝ VÝLET V TOMTO ŠKOLNÍM ROCE.
Tentokrát se pojedeme podívat a pobavit do nové táborové základny v Samopších u Sázavy.

Termín:   25.–28. září 2009
Bližší informace získáte u Martiny Vlkové na tel. č. 281 028 613 – zam. nebo na 724 033 607.
Další informace získáte s dostatečným předstihem na našich vývěskách, ve škole a školce.

Už se na vás opět moc těším, 
Martina.

Přinášíme vám pár fotek z letního
tábora KVĚT v Chřibské u Děčína,
kterého se zúčastnila většina bě-
chovických dětí i dospělých. 

Další fotky naleznete 
na www.tabor-kvet.wgz.cz




